
Rada Gminy Świerklaniec

Radni

Protokół nr LXXX/23

LXXX Sesja w dniu 29 czerwca 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:03 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu).

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LXXX sesję Rady Gminy Świerklaniec,

po czym przywitał zebranych Radnych i gości. 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części odczytał informację 

związaną z przetwarzaniem danych osobowych RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy 

Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

Następnie poinformował, że otrzymano informację od Komisarza Wyborczego, że w wyborach 

uzupełniających w dniu 18.06.2023 r. został wybrany do pełnienia funkcji Radnego Pan Gerard 

Nickel. Nadmienił, że ślubowanie nowo wybranego radnego odbędzie się na kolejnej sesji, 

natomiast został on już wprowadzony w systemie eSesja. 

2. Przedstawienie porządku obrad.

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 613 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Świerklańcu.

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 614 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec.
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 615 w sprawie zbycia nieruchomości.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 616 w sprawie nadania nazwy ulica „Tylna” w sołectwie

Nakło Śląskie.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 617 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 618 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 

budżetowej na 2023 r.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 619 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, procedury uchwalania budżetu gminy Świerklaniec oraz materiałów 

informacyjnych towarzyszących budżetowi.

10. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji inwestycji gminnych w 2023 r.

11. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie 

Gminy.

12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.05.2023 r.

13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami.

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.

16. Zakończenie.

3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 613 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Świerklańcu.

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 
nr 613 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego w Świerklańcu. 

W dyskusji udział wzięli:

 Pani Aleksandra Leszczyńska, Przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego, 
poinformowała, że omawiany projekt uchwały został złożony w związku z nowelizacją 
przepisów prawa w zakresie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Nadmieniła, 
że obecna działalność zespołu interdyscyplinarnego kończy się w dniu 21.09.2023 r. 
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Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 613 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Świerklańcu. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 
Jarosław Wasążnik

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/586/23 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Świerklańcu, stanowi załącznik nr 2. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 614 w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez 

Gminę Świerklaniec.

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 
nr 614 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 
prowadzone przez Gminę Świerklaniec. 

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 614 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 
Jarosław Wasążnik

NIEOBECNI (2)
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Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/587/23 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola 
publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 615 w sprawie zbycia nieruchomości.

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 615 
w sprawie zbycia nieruchomości. 

W dyskusji udział wzięli:

 Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 
Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że nieruchomość jest 
zlokalizowana w rejonie ul. Wieczorków w Orzechu i została wydzielona na poszerzenie 
nieruchomości sąsiadującej. Dodała, że powierzchnia nieruchomości wynosi 28 m2 
i w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przeznaczona jest pod 
zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Nadmieniła, że szacowana wartość zbycia 1 m2 

nieruchomości to 185 zł. 

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 615 w sprawie zbycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 
Jarosław Wasążnik

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/588/23 w sprawie zbycia nieruchomości, stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 616 w sprawie nadania nazwy ulica 

„Tylna” w sołectwie Nakło Śląskie.

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 616 
w sprawie nadania nazwy ulica „Tylna” w sołectwie Nakło Śląskie. 
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W dyskusji udział wzięli:

 Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, 
Gospodarki Gruntami i Nieruchomościami, przedstawiła lokalizację drogi, dla której 
proponowane jest nadanie nazwy „Tylna”. Dodała, że propozycja nazwy uzyskała 
pozytywną opinię Zebrania Wiejskiego w Nakle Śląskim. Ponadto, poinformowała, że 
projekt uchwały podlegał konsultacjom społecznym. 

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 616 w sprawie nadania nazwy ulica „Tylna” w sołectwie Nakło 
Śląskie. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, 
Jarosław Wasążnik

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/589/23 w sprawie nadania nazwy ulica „Tylna” w sołectwie Nakło Śląskie, 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 617 w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038.

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby punkt 7 oraz 8 porządku 
obrad omówić równocześnie. 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 617 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038. 

W dyskusji udział wzięli:

 Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu 
gminy na 2023 rok oraz wynikające z nich zmiany wprowadzone do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023 – 2038. 

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 617 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038. 
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Wyniki głosowania

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (8)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, Tomasz Kania, Michał 
Nolewajka, Jarosław Wasążnik

PRZECIW (5)

Kazimierz Flakus, Zbigniew Jarka, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/590/23 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 618 w sprawie wprowadzenia zmian 

w uchwale budżetowej na 2023 r.

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 618 
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r.

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 618 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 
2023 r. 

Wyniki głosowania

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (10)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Jarosław Wasążnik

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik, Eugeniusz Wajs

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel
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Uchwała Nr LXXX/591/23 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r., 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 619 w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej, procedury uchwalania budżetu gminy Świerklaniec 

oraz materiałów informacyjnych towarzyszących budżetowi.

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 619 
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, procedury uchwalania budżetu gminy 
Świerklaniec oraz materiałów informacyjnych towarzyszących budżetowi. 

W dyskusji udział wzięli:

 Pani Ewa Bączkowska, Skarbnik Gminy, poinformowała, że projekt uchwały został 
przedłożony w związku z nowelizacją ustawy o finansach publicznych, gdzie dokonano 
uchylenia przepisów dotyczących obowiązku sprawozdawczego z przebiegu budżetu za 
I półrocze.  W dalszej części poinformowała, że dokonano wydłużenia terminu składania 
wniosków, wstępnych projektów planów finansowych przez jednostki organizacyjne oraz 
poszczególne referaty Urzędu Gminy do 30 września każdego roku.  

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 619 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
procedury uchwalania budżetu gminy Świerklaniec oraz materiałów informacyjnych 
towarzyszących budżetowi.

Wyniki głosowania

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (11)

Mirosław Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, Łukasz Janas, 
Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Michał Nolewajka, Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Zbigniew Jarka, Łukasz Lesik

NIEOBECNI (2)

Wojciech Bacik, Gerard Nickel

Uchwała Nr LXXX/592/23 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, procedury 
uchwalania budżetu gminy Świerklaniec oraz materiałów informacyjnych towarzyszących 
budżetowi, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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10.Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji inwestycji gminnych w 2023 r.

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, zaproponował, aby punkt 10 i 11 porządku 
obrad omówić równocześnie. 

W dyskusji udział wzięli:

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, Poinformowała, że wśród zadań inwestycyjnych 
prowadzonych i planowanych w Gminie Świerklaniec można wymienić:

o budowę centrum przesiadkowego w Świerklańcu - inwestycja zakończona, 
finansowana z trzech źródeł;

o prowadzenie punktu konsultacyjnego Programu Czyste Powietrze, finansowanego 
ze środków pozyskanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej – w trakcie realizacji;

o przebudowę ul. Młyńskiej w Świerklańcu – w trakcie realizacji, przewidywany 
termin zakończenia prac wrzesień br.;

o budowę ul. Obłoków i chodników przy ul. Powstańców, Szopena w Nakle Śląskim 
oraz Nakielskiej w Orzechu- otrzymano nową promesę oraz ogłoszono 
postępowanie przetargowe;

o modernizację Alei Lipowej - zakończono postępowanie przetargowe, w związku 
z tym, że wartości złożonych oferta przekroczyła posiadane środki, złożono wniosek 
o zmianę zakresu zadania z 360 m pierwotnie założonych na 120 m, w związku 
z czym zadanie będzie realizowane na odcinku od ul. Głównej do łącznika z ulicą 
Cmentarną i również ujmujemy w nim ten łącznik do ulicy Cmentarnej;

o budowę placu zabaw w Parku w Świerklańcu – otrzymano dofinansowanie 
w wysokości 469.000,00 zł;

o budowę kanalizacji w ciągu ul. Jarzębinowej- wystąpiono z wnioskiem o zmianę 
formuły z zaprojektuj i wybuduj, na podział postępowania przetargowego na 
dokumentację projektową, a następnie na roboty budowlane;

o budowę kanalizacji w ciągu ul. Szymborskiej – trwa uzyskiwanie zgód mieszkańców. 
Ze względu na brak kilku zgód mieszkańców na budowę drogi, najprawdopodobniej 
zajdzie konieczność realizacji zadania poprzez zezwolenie na realizację inwestycji 
drogowej (ZRID);

o doskonalenie kompetencji kluczowych – projekt zrealizowany w szkołach;
o termomodernizację budynku filii Urzędu Gminy – zadanie zrealizowane;

Następnie poinformowała, że w ramach planowanego do złożenia wniosku o 
dofinansowanie na odnawialne źródła energii wpłynęło 491 deklaracji, z czego 190 jest na 
maksymalną liczbę punktów. Nadmieniła, że gdy zostałoby przyznane dofinansowanie, to 
możliwa będzie realizacja między 113 a 120 takich wniosków. Ponadto, planowane jest 
złożenie dwóch wniosków na zajęcia dodatkowe wyrównawcze, wyposażenie szkół 
i przedszkoli. Dodała, że wszystkie szkoły i przedszkola zadeklarowały chęć udziału w tych 
projektach. W dalszej części przedstawiła najważniejsze informacje na temat realizacji 
inwestycji związanej z budową kanalizacji w Gminie Świerklaniec (załącznik nr 9 do 
protokołu).

 radny Kazimierz Flakus zwrócił się z zapytaniem dotyczącym rozbudowy oczyszczalni 
ścieków oraz poruszył temat zapewnienia odpowiedniego obciążenia bioreaktorów. 
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 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił szczegółowe 
informacje w temacie funkcjonowania bioreaktorów oraz przepływu przetwarzanych 
ścieków, a także planowanych zmian w związku z zwiększeniem stopnia skanalizowania 
Gminy Świerklaniec i związanym z nim wzrostem ilości ścieków dopływających do 
oczyszczalni ścieków. W dalszej części zwrócił uwagę na wzrost liczby mieszkańców, który 
również wpływa na funkcjonowanie oczyszczalni ścieków. 

 radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że wypowiedź nie jest 
odpowiedzią na zadane pytanie, ponieważ, przedstawione szczegółowe dane wymagają 
śledzenia parametrów na bieżąco. W dalszej części odniósł się do kosztów, które gmina 
będzie musiała ponieść w związku z rozbudową oczyszczalni ścieków i budową kanalizacji 
sanitarnej na odcinkach nie objętych obecnie realizowanym zadaniem inwestycyjny.  
W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, jakie koszty gmina poniosła w związku z realizacją
zadania inwestycyjnego związanego z budową kanalizacji w Gminie Świerklaniec 
z uwzględnieniem waloryzacji wynagrodzenia wykonawców. 

 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił informację na 
temat zmian przepływu i obciążenia oczyszczalni ścieków wynikających z rozwoju gminy od 
2015 roku, gdy oczyszczalnia ścieków uległa modernizacji. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła koszty realizacji poszczególnych 
etapów zadania związanego z budową kanalizacji w Gminie Świerklaniec z uwzględnieniem 
waloryzacji wynagrodzeń. 

 radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem)  wyraził swoje zaskoczenie, że planowana jest 
rozbudowa oczyszczalni ścieków, ponieważ na wczorajszym posiedzeniu Komisji 
Gospodarki, Budżetu i Inwestycji informacja nie została przekazana. Następnie zwrócił się 
z zapytaniem, czy istnieje perspektywa pozyskania środków zewnętrznych na realizację 
zadania związanego z rozbudową oczyszczalni ścieków i czy gmina będzie posiadała 
odpowiednie środki finansowe niezbędne do realizacji omawianego zadania. W dalszej 
części zwrócił się z zapytaniem, czy rozbudowa oczyszczalni jest już konieczna do 
wykonania. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że na poprzednich 
posiedzeniach była przekazywana informacja na temat planów złożenia wniosku na 
otrzymanie środków zewnętrznych na rozbudowę oczyszczalni ścieków w ramach konkursu
Urzędu Marszałkowskiego na infrastrukturę wodno-kanalizacyjną. W dalszej części 
przedstawiła założenia i zadania, które są realizowane, aby wniosek mógł być złożony 
i spełniał wszystkie wymagania. 

 Pan Marek Cyl, Wójt Gminy (Ad Vocem) poinformował, że planowana rozbudowa 
oczyszczalni ścieków uwzględnia przyrost mieszkańców i dalszy rozwój gminy w zakresie 
sieci kanalizacyjnej. Dodał, że w województwie śląskim Gmina Świerklaniec na 41 gmin 
zajmuje 4 miejsce pod względem przyrostu ilości mieszkańców. Nadmienił, że 
w omawianym konkursie można uzyskać dofinansowanie do inwestycji w wysokości 85%. 
W dalszej części przedstawiła informację na temat wizyty na oczyszczalni ścieków 
w Józefowie, która miała na celu zapoznanie się z nowymi technologiami wprowadzonych 
na oczyszczalnia ścieków, które wykorzystują ten sam sposób oczyszczania ścieków co 
w Gminie Świerklaniec, aby jak najbardziej zwiększyć jej efektywność. 
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 radny Tadeusz Ledwoń (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że nie jest przeciwny rozbudowie 
oczyszczalni ścieków, lecz w swojej wypowiedzi chciał przedstawić swoje wątpliwości 
w zakresie możliwości finansowych gminy w tym zakresie. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła informacje odnośnie planowanego 
do złożenia wniosku o uzyskanie środków zewnętrznych na rozbudowę oczyszczalni 
ścieków. 

 radny Tomasz Kania zwrócił się z zapytaniem, czy prace związane z budową kanalizacji 
sanitarnej w ciągu ul. 3 Maja w Nakle Śląskim, również będą realizowane przez firmę 
TARBAU.  W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, kiedy będą prowadzone prace 
związane z odtworzeniem nawierzchni w ciągu ul. Kwiatowej i Sportowców w Nakle 
Śląskim. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że prace związane z budową 
kanalizacji sanitarnej w ciągu ul. 3 Maja w Nakle Śląskim będą realizowane przez 
podwykonawcę, który obecnie w omawianym obszarze prowadzi prace związane z siecią 
wodociągową, czyli firma TARBAU. Natomiast odtworzenie nawierzchni będzie realizowane
przez generalnego wykonawcę. W dalszej części poinformowała, że odtworzenie 
nawierzchni asfaltowej w ciągu ul. Sportowców, Kwiatowej zostanie zrealizowane do końca
września br. Następnie przedstawiła informacje na temat odtworzenia nawierzchni 
ul. Barbary w Nakle Śląskim.  

 Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poruszył temat odtworzenia 
nawierzchni ulic:  Sportowców, Kwiatowej, Brzozowej, Morcinka w Nakle Śląskim. 

 radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem, jaki był całkowity koszt termomodernizacji 
filii Urzędu Gminy. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem dotyczącym dofinansowania 
projektu remontu dróg gminnych. Następnie zwrócił się z prośbą o przedstawienie 
informacji w zakresie zadania związanego z budową chodnika w ciągu ul. Parkowej 
w Świerklańcu. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła informację na temat finansowania 
termomodernizacji filii Urzędu Gminy. Zaznaczyła, że całość zdania została zrealizowana ze 
środków zewnętrznych. W dalszej część poinformowała, że w zakresie programu remontu 
dróg gminnych nie otrzymano jeszcze rozstrzygnięcia. Następnie przedstawiła informacje 
na temat budowy chodnika w ciągu ul. Parkowej w Świerklańcu.

 radny Zbigniew Jarka (Ad Vocem) zwrócił się z prośbą, aby prowadzić działania zmierzające 
do wybudowania chodnika w rejonie Ostrożnicy.  

 radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem, do kiedy gmina musi uzyskać efekt ekologiczny 
w związku z budową kanalizacji w Gminie Świerklaniec. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła informacje finansowe dotyczące 
budowy kanalizacji. W dalszej części poinformowała, że efekt ekologiczny trzeba osiągnąć 
do stycznia 2025 r.  

 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że wydano 
warunki techniczne budowy przyłącza dla około 600 nieruchomości. Nadmienił, że do 
nowowybudowanej sieci kanalizacyjnej podłączono już około 170 nieruchomości. Dodał, że 
najprawdopodobniej od 10 lipca do kanalizacji będą mogli stopniowo przyłączać się 
mieszkańcy sołectwa Orzech. Następnie poinformował, że do obliczenia efektu 
ekologicznego przyjmuje się przelicznik 3,5 osoby na nieruchomość. 
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 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła szczegółowy sposób obliczania 
efektu ekologicznego. 

 radny Łukasz Lesik (Ad Vocem) zwrócił się z zapytaniem, z czego wynika zawyżona wartość 
realizacji inwestycji związanej z budową kanalizacji określona w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Świerklaniec. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nadwyżka wynika z faktu, że 
zgodnie z przepisami nie można w Wieloletniej Prognozie Finansowej pomniejszać łącznych
nakładów zakładanych w danym roku. W dalszej części przedstawiła przykład realizacji 
planowanego budżetu na omawiane zadanie w bieżącym roku. 

 radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy w przypadku wystąpienia opadów 
atmosferycznych nadal odnotowywany jest wzrost przepływów ścieków wpływających do 
oczyszczalni ścieków, w związku z podłączeniem rynien do kanalizacji przez mieszkańców. 

 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, poinformował, że dopływ do 
oczyszczani ścieku socjalno-bytowego zawiera również dopływ infiltracyjny wód opadów 
i wód gruntowych z nieszczelnych studni. Dodał, że dopuszczalny wzrost przepływu 
w przypadku opadów atmosferycznych to 30 %. W dalszej części poinformował, że na 
bieżąco są prowadzone kontrole przyłączy, w wyniku, których likwidowane są nielegalne 
podłączenia.  

 radny Kazimierz Flakus poruszył temat posiadanych przez Gminę Świerklaniec pozwoleń 
wodnoprawnych. 

 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił informacje 
w zakresie posiadanych pozwoleń wodnoprawnych, które obowiązują do 2025 roku. 
W dalszej części poinformował, że przygotowywane jest opracowanie programu 
funkcjonalno-użytkowego z uwzględnieniem modernizacji oczyszczalni i rozbudowy sieci 
kanalizacyjnej. 

 Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy (Ad Vocem) poinformowała, że przed 
modernizacją oczyszczalni ścieków, oprócz aktualizacji pozwolenia wodnoprawnego, 
konieczna będzie aktualizacja Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych, 
a także aglomeracja.  W dalszej części przedstawiła zasady prowadzenia konkursu przez 
Urząd Marszałkowski, w którym gmina weźmie udział, aby pozyskać środki na omawiane 
zadanie. 

 radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że należy przekazać informacje na 
temat prowadzonych kontroli i ich efektów. 

 radny Tadeusz Ledwoń poruszył temat amortyzacji po realizacji zadania. 
 Pan Dawid Zedel, Dyrektor Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, przedstawił szczegółowe 

informacje dotyczące amortyzacji. 

11.Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji 

na terenie Gminy.

Temat został omówiony łącznie z 10 punktem porządku obrad „Informacja Wójta Gminy o stanie 
realizacji inwestycji gminnych w 2023 r.”
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12.Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.05.2023 r.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 31.05.2023 r., zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania.

13.Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

14.Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie

między sesjami. 

W dyskusji udział wzięli:

 Radny Tadeusz Ledwoń złożył podziękowania dla Sołtysa Pana Gerarda Nowaka za 

współprace i koordynację prac realizowanych przy tzw. dzwonku.  

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

15.Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

W zakresie informacji i komunikatów w sprawach bieżących nie wyrażono chęci zabrania głosu. 

16.Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:03 

zamknął LXXX sesję Rady Gminy Świerklaniec. 

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: B. Bzdziuch

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

12


	Rada Gminy Świerklaniec Radni
	Protokół nr LXXX/23
	LXXX Sesja w dniu 29 czerwca 2023 r. Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 r. o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:03 tego samego dnia. W posiedzeniu wzięło udział 13 członków (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu).
	1. Otwarcie sesji.
	2. Przedstawienie porządku obrad.
	3. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 613 w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Świerklańcu.
	4. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 614 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Świerklaniec.
	5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 615 w sprawie zbycia nieruchomości.
	6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 616 w sprawie nadania nazwy ulica „Tylna” w sołectwie Nakło Śląskie.
	7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 617 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2023- 2038.
	8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 618 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2023 r.
	9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 619 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, procedury uchwalania budżetu gminy Świerklaniec oraz materiałów informacyjnych towarzyszących budżetowi.
	10. Informacja Wójta Gminy o stanie realizacji inwestycji gminnych w 2023 r.
	11. Informacja Wójta Gminy o stanie inwestycji związanej z budową kanalizacji na terenie Gminy.
	12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 31.05.2023 r.
	13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw.
	14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami.
	15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących.
	16. Zakończenie.



